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P R O T O K Ó Ł nr XXIII/20                      

 

                                       z sesji Rady Gminy Lasowice Wielkie 

odbytej w dniu 28 października 2020  r. w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Lasowicach 

Wielkich. 

 

Obrady Rady Gminy są transmitowane na żywo w internecie i utrwalone za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk. 

                                    W oparciu o listę obecności, która stanowi załącznik do protokołu  

z sesji stwierdza się, że posiedzenie Rady ma moc prawną /kworum /, gdyż na ustawową 

liczbę radnych15, obecnych na sesji było 13 radnych. 

Nieobecni na sesji są niżej wymienieni radni : 

1. Krzysztof Dzierżyński - usprawiedliwiony  

2. Gabriela Świerc   - do momentu rozpoczęcia II punktu protokołu                                                                

Przewodniczący Rady Gminy Rajmund Kinder otworzył sesję, przywitał wszystkich 

radnych , przybyłych na sesję podpisanych na dodatkowej liście obecności stanowiącej 

załącznik do protokołu z sesji. 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał radnych czy są uwagi do przesłanego radnym w 

materiałach na sesję oraz widocznego na stronach biuletynu informacji publicznej urzędu 

gminy porządku obrad. Radni nie wnieśli uwag do otrzymanego porządku obrad. Następnie 

Przewodniczący Rady ogłasza przyjęcie porządku obrad przez aklamację. 

Przyjęto pod obrady niżej wymieniony porządek obrad : 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad /kworum /. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami. 

5. Odpowiedzi na pytania, wnioski, interpelacje. 

6. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

7. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwał Rady Gminy za okres lipiec – 

wrzesień 2020 r. 

8. Przedstawienie – odczytanie protokołów z posiedzeń komisji Rady Gminy Lasowice 

Wielkie 

• Komunalno Rolnej i Bezpieczeństwa Publicznego z dnia 14.10.2020 r. 

• Budżetu i Finansów z dnia 19.10.2020 r. 

• Rewizyjnej z dnia 21.10.2020 r. 

9. Analiza informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Lasowice Wielkie 

w roku szkolnym 2019/2020. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2020 . 

12. Podjęcie uchwały w sprawie dopłaty do taryfy dla zbiorowego odprowadzania 

ścieków na terenie miejscowości Jasienie w Gminie Lasowice Wielkie.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                  

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki opłaty oraz wzoru deklaracji o 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla właścicieli 

nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub inne nieruchomości 

wykorzystywane na cele rekreacyjno – wypoczynkowe. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia przeprowadzenia wyborów uzupełniających 

członka Rady Sołeckiej sołectwa Szumirad. 

15. Ustalenie stawek podatkowych na rok 2021. 
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• podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości i zwolnień od 

tego podatku, 
• informacja w sprawie ustalenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej, zasad poboru i 

terminu jej płatności, 

• informacja w sprawie zarządzenia  poboru podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku 

leśnego w drodze inkasa, określenia inkasentów oraz wysokości wynagradzania za inkaso 

16. Przedstawienie informacji o przeprowadzonej analizie oświadczeń majątkowych 

radnych złożonych za rok 2019. 

17. Pytania, wnioski, interpelacje. 

18. Dyskusja. 

19. Odpowiedzi. 

20. Zamknięcie sesji.   

Przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad Przewodniczący Rady nawiązał do 

wprowadzonej ustawą transkrypcji z sesji czyli zapisów mogących zapewnić dostępność 

osobom ze szczególnymi potrzebami. Proszę radnych o wyraźną wypowiedź do mikrofonu 

podczas obrad tak aby można ją przetworzyć do zapisów z sesji dodał Przewodniczący Rady. 

 

I. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami. 

Sprawozdanie Wójta zostało złożone na piśmie i stanowi załącznik do protokołu z sesji. 

Następnie Wójt Gminy Daniel Gagat odczytał sprawozdanie na sesji. Przewodniczący Rady 

udzielił głosu radnym do w/w sprawozdania. Radni nie wnieśli pytań – uwag do  sprawozdania.  

 

II. Odpowiedzi na pytania, wnioski, interpelacje. 

Przewodniczący Rady poinformował o przekazanym wniosku do Wójta Gminy i udzielonej 

odpowiedzi na wniosek. Następnie udzielił głosu radnym. 

Na salę obrad przybyła radna Świerc G. zwiększając stan radnych do 14. 

Radny Barcz N. – w odpowiedzi przedstawiono opis naliczania stawek za zadania zlecone z 

którego wynika że wystarcza środków finansowych na wykonywane zadania. Na komisji 

rewizyjnej przedstawiono iż przekazywane środki wystarczają na refundację około 35 % 

etatów. Stąd wniosek komisji o wystąpienie Wójta Gminy o dodatkowe środki finansowe na 

pokrycie etatów. Gdyby nie przekazano komisji przez Wójta i Skarbnika Gminy  informacji o 

dopłacie przez gminę do zadań zleconych wniosek w tej sprawie nie byłby przedłożony. 

Skoro zadania są zlecone przez Państwo, to pokrycie kosztów z tym związanych należy do 

Państwa wyraził przewodniczący komisji rewizyjnej. 

Następnie głos zabrał Wójt informując iż przedłożono pismo wyjaśniające gdyż wniosek w tej 

sprawie nie powinien być złożony do Wojewody Opolskiego tylko do Ministerstwa. 

Wiadomo jest, że do zadań zleconych dopłacamy dodał Wójt. 

Głos zabrał Przewodniczący Rady nawiązując do naliczanych wskaźników do zadań 

zleconych. Następnie oznajmił, że skoro pismo zostało źle skierowane to należało je 

przekazać do odpowiedniego resortu informując o tym zainteresowaną stronę. Taką procedurę 

stosuje się również przy rozpatrywaniu skarg jak nie dotyczą Rady Gminy dodał 

Przewodniczący. Będąc przy głosie zapytał Wójta czy przekazano pismo ? Wójt odpowiedział 

nie . Pracownicy wykonują również inne zadania nie tylko wynikające z zadań zleconych do 

których można powiedzieć , że są w gotowości do ich wykonywania. Po konsultacji z 

prawnikami zdecydujemy w sprawie przekazania wniosku wyraził Wójt. 

Radni nie wnieśli więcej pytań – uwag.  

 

III. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym w temacie poprawek do protokołu. 

Radni nie wnieśli poprawek , przyjmują protokół bez uwag. 
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IV. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwał Rady Gminy za okres lipiec 

– wrzesień 2020 r. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym .Radni nie wnieśli pytań – uwag do złożonego 

sprawozdania stanowiącego załącznik do protokołu z sesji, przyjmują je bez uwag. 

 

V. Przedstawienie – odczytanie protokołów z posiedzeń komisji Rady Gminy 

Lasowice Wielkie 

• Komunalno Rolnej i Bezpieczeństwa Publicznego z dnia 14.10.2020 r. 

• Budżetu i Finansów z dnia 19.10.2020 r. 

• Rewizyjnej z dnia 21.10.2020 r. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu przewodniczącym w/w komisji. 

Komunalno- Rolnej i Bezpieczeństwa Publicznego radnemu Piotrowi Kisiel który odczytał 

protokół z posiedzenia komisji z dnia 14.10.2020 r. stanowiący załącznik do protokołu z sesji. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym do w/w protokołu. 

Radni nie wnieśli pytań – uwag do protokołu.   

Budżetu i Finansów – radnej Brygidzie Kasprzyk, która odczytała protokół z posiedzenia 

komisji z dnia 19.10.2020 r. stanowiący załącznik do protokołu z sesji. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym do w/w protokołu. Głos zabrał Wójt Gminy 

zgłaszając sprostowania , które dotyczyły : ilości bali, zapłacenia kary za śmieci . Karę 

naliczono nam z początkiem przejęcia zadań wywozu śmieci. Procedura odwoławcza w 

sprawie naliczonej kary trwała kilka lat , zakończyła się dla nas negatywnie karę zapłaciliśmy  

w tym okresie, nie wiem czy mówiłem o tym na komisji. Więcej kar nam nie naliczono 

wyraził Wójt. Uchwała w sprawie domków letniskowych może być podjęta w trakcie roku z 

mocą obowiązującą od 1 stycznia przyszłego roku dodał Wójt do zapisów w protokole 

komisji. 

Przewodniczący Rady wyraził iż ogłoszony  nowy przetarg na wywóz nieczystości będzie już 

przygotowany z opłatą od osoby. Wójt potwierdził wypowiedź Przewodniczącego.  

Radni nie wnieśli więcej pytań – uwag do protokołu.          

Rewizyjnej  radnemu Norbertowi Barcz , który odczytał  protokół z posiedzeń komisji z dnia 

21.10.2020 r. stanowiący załącznik do protokołu z sesji. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym do w/w protokołu. 

Radni nie wnieśli pytań – uwag do protokołu. 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę o obradach. 

Po przerwie wznawia się obrady. 

 

VI. Analiza informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Lasowice 

Wielkie w roku szkolnym 2019/2020. 

Przewodniczący Rady nawiązał do przesłanej radnym w materiałach na sesję w/w informacji. 

Następnie udzielił głosu radnym. 

Radni nie wnieśli pytań – uwag do w/w informacji. 

 

VII. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej. 

Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały. Następnie udzielił głosu radnym . 

Radni nie zabrali głosu do w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadza głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. Radni głosują 

za pomocą urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań 

radnych. Imienny wykaz głosowań stanowi załącznik do protokołu z sesji.  

Następnie informuje o przeprowadzonym głosowaniu w wyniku którego na ustawową liczbę 

radnych 15, obecnych podczas głosowania było 14 radnych, którzy głosowali : 
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Za   - 14 

Przeciw  - 0 

Wstrzyma.  - 0 

 

VIII. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2020. 

Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały. Następnie udzielił głosu radnym . 

Radni nie zabrali głosu do w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadza głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. Radni głosują 

za pomocą urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań 

radnych. Imienny wykaz głosowań stanowi załącznik do protokołu z sesji. Następnie 

informuje o przeprowadzonym głosowaniu w wyniku którego na ustawową liczbę radnych 

15, obecnych podczas głosowania było 14 radnych, którzy głosowali : 

Za   - 14 

Przeciw  - 0 

Wstrzyma.  - 0 

 

IX. Podjęcie uchwały w sprawie dopłaty do taryfy dla zbiorowego 

odprowadzania ścieków na terenie miejscowości Jasienie w Gminie Lasowice 

Wielkie.   

Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały. Następnie udzielił głosu radnym . 

Radni nie zabrali głosu do w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadza głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. Radni głosują 

za pomocą urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań 

radnych. Imienny wykaz głosowań stanowi załącznik do protokołu z sesji. Następnie 

informuje o przeprowadzonym głosowaniu w wyniku którego na ustawową liczbę radnych 

15, obecnych podczas głosowania było 14 radnych, którzy głosowali : 

Za   - 14 

Przeciw  - 0 

Wstrzyma.  - 0 

 

X. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki opłaty oraz wzoru deklaracji o 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla właścicieli 

nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub inne nieruchomości 

wykorzystywane na cele rekreacyjno – wypoczynkowe. 

Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały. Następnie udzielił głosu radnym . 

Radni nie zabrali głosu do w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadza głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. Radni głosują 

za pomocą urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań 

radnych. Imienny wykaz głosowań stanowi załącznik do protokołu z sesji. Następnie 

informuje o przeprowadzonym głosowaniu w wyniku którego na ustawową liczbę radnych 

15, obecnych podczas głosowania było 14 radnych, którzy głosowali : 

Za   - 14 

Przeciw  - 0 

Wstrzyma.  - 0 

 

XI. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia przeprowadzenia wyborów 

uzupełniających członka Rady Sołeckiej sołectwa Szumirad. 

Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały. Następnie udzielił głosu radnym . 

Radni nie zabrali głosu do w/w uchwały. 
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Przewodniczący Rady przeprowadza głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. Radni głosują 

za pomocą urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań 

radnych. Imienny wykaz głosowań stanowi załącznik do protokołu z sesji. Następnie 

informuje o przeprowadzonym głosowaniu w wyniku którego na ustawową liczbę radnych 

15, obecnych podczas głosowania było 14 radnych, którzy głosowali : 

Za   - 13 

Przeciw  - 1 

Wstrzyma.  - 0 

 

XII. Ustalenie stawek podatkowych na rok 2021. 

• podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości i zwolnień od 

tego podatku, 
Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały. Następnie udzielił głosu radnym . 

Radni nie zabrali głosu do w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadza głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. Radni głosują 

za pomocą urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań 

radnych. Imienny wykaz głosowań stanowi załącznik do protokołu z sesji. Następnie 

informuje o przeprowadzonym głosowaniu w wyniku którego na ustawową liczbę radnych 

15, obecnych podczas głosowania było 14 radnych, którzy głosowali : 

Za   - 14 

Przeciw  - 0 

Wstrzyma. się  - 0 

Następnie Przewodniczący Rady nawiązał do niżej wymienionych danych :  
• informacji w sprawie ustalenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej, zasad poboru i 

terminu jej płatności, 

• informacji w sprawie zarządzenia  poboru podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku 

leśnego w drodze inkasa, określenia inkasentów oraz wysokości wynagradzania za inkaso 

Dane zawarte w tych informacjach oraz przesłanych radnym w materiałach na sesję 

stanowiące załącznik do protokołu z sesji w zakresie podatków i opłat lokalnych na 2021 r. 

nie ulegają zmianie i obowiązują wyraził Przewodniczący Rady. Następnie udzielił głosu 

radnym do przedstawionych informacji. Radni nie zabrali głosu do w/w informacji . 

Przyjmują przedstawione stawki podatkowe bez uwag. 

 

XIII. Przedstawienie informacji o przeprowadzonej analizie oświadczeń 

majątkowych radnych złożonych za rok 2019. 

Przewodniczący Rady nawiązał do przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych 

radnych przeprowadzonej przez Przewodniczącego Rady, Wojewodę Opolskiego oraz 

Krajową Administrację Skarbową -Urząd Skarbowy w Kluczborku w części dotyczącej 

radnych  / pismo znak 1605-SKA.4006.239.2020.TS-54150791/2020 z dnia 19.10.2020 r./ 

Analiza pisemna tych oświadczeń stanowi załączniki do protokołu z sesji. Uwagi skierowane 

do radnego każdy z osobna otrzymał w przerwie sesji dodał Przewodniczący Rady. Następie 

zaapelował do radnych aby uwagi wskazane w zakresie wypełniania oświadczeń 

majątkowych uwzględnić przy wypełnianiu kolejnych oświadczeń. 

Radni nie wnieśli pytań - uwag w w/w temacie.  

 

XIV. Pytania, wnioski, interpelacje. 

Przewodniczący Rady poinformował o niżej wymienionych pismach które wpłynęły do Rady 

Gminy i stanowią załączniki do protokołu z sesji. 

Pisma zostały już skierowane do rozpatrzenia na poszczególne komisje Rady Gminy tj. 

• Urzędu Gminy z dnia 12.10.2020 r. dot. wykupu działki  przez gminę w 

Szumiradzie od Państwa A. i M .  P., 
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• Związku Nauczycielstwa Polskiego Oddział w Kluczborku znak 

ZNP/076/86/KCh/20 z dnia 14.09.2020 r. dot. zaplanowania w budżecie gminy na 

rok 2021 środków finansowych dla pracowników niepedagogicznych. Pismo 

przekazano Wójtowi z prośbą o zaplanowanie tych środków dodał 

Przewodniczący Rady, 

• Starostwa Powiatowego w Kluczborku znak FP.710.11.1.2020.MW z dnia 

29.09.2020 r. dot. nie zrealizowania budowy chodnika w Jasieniu z uwagi iż 

zaplanowane środki finansowe na ten cel przekraczają złożoną ofertę na 

wykonanie zadania.  

Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym. 

Radna Świerc G. – skierowała pytanie do insp. oświaty w sprawie poprawy jakości odbioru 

nauki zdalnej przez dzieci w Zespołach Szkolnych w Chocianowicach i Lasowicach 

Wielkich. Jak dalece jest sprawa światłowodów ? Czy wpływały skargi na złą jakość odbioru 

nauki zdalnej ? 

Inspektor oświaty Jarosław Sułkowski zabierając głos poinformował o złożeniu pisma w tej 

sprawie i czekamy na odpowiedź. Nie zgłaszano problemów w sprawie złej jakości odbioru 

nauki zdalnej dodał insp. oświaty. 

Radny Barcz N. – czy jest możliwość sfinansowania np. ze środków „ alkoholowych „ lub 

innych zakupu jednorazowych naczyń do posiłków dla skoszarowanych pracowników w 

związku z COVD 19 pracujących w  DPS na ul. Wołczyńskiej w Kluczborku . W ośrodku 

tym przebywają również mieszkańcy naszej gminy dodał radny. Wójt zabierając głos 

odpowiedział iż na tą chwilę nie odpowiem. 

 

XV. Podczas sesji odczytano i podjęto niżej wymienione uchwały. 

1. Uchwała Nr XXIII/184/20 w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia        

wieloletniej prognozy finansowej, 

2. Uchwała Nr XXIII/185/20 w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2020, 

3. Uchwała Nr XXIII/186/20 w sprawie dopłaty do taryfy dla zbiorowego 

odprowadzania ścieków na terenie miejscowości Jasienie w Gminie Lasowice 

Wielkie,                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                 

4. Uchwała Nr XXIII/187/20 w sprawie ustalenia stawki opłaty oraz wzoru deklaracji o 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla właścicieli 

nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub inne nieruchomości 

wykorzystywane na cele rekreacyjno – wypoczynkowe, 

5. Uchwała Nr XXIII/188/20 w sprawie zarządzenia przeprowadzenia wyborów 

uzupełniających członka Rady Sołeckiej sołectwa Szumirad. 

6. Uchwała Nr XXIII/189/20 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości i zwolnień od tego podatku. 

 

Na tym posiedzenie sesji zakończono. Przewodniczący Rady dokonał zamknięcia sesji. Sesja 

odbyła się w godzinach od 14:00 do 15:25  . 

 

                          Protokołowała                                                 Przewodniczący  

                                                                                                     Rady Gminy 

                           Edyta Barcz                                                   Rajmund Kinder 

                        Inspektor                                                    

 
  


